
Møte mellom Samfunnsutvalget og lokalrådene 11.04.2024 

Kommunen og lokalrådene skal, ifølge samarbeidsavtalen, ha en årlig felles samling. Samlingen 
skal gi muligheter for læring, utvikling og erfaringsutveksling. Møtet 11.april var deres aller første 
samling siden etableringen av prøveordning i 2023.  

Hensikten med møtet var å bli kjent med hverandre, komme i dialog om temaer som er viktig for 
innbyggerne, bygge tillit og samarbeid, og ikke minst å utvikle denne prøveordningen sammen.  

Lokalrådene og samfunnsutvalget diskuterte fem ulike temaer under dette verkstedet. Under 
følger en oppsummering av diskusjonen i kulepunkter slik de framkom i gruppearbeidet.  

 

Tema 1: Trafikksikkerhet 

• Manglende fokus på myke trafikanter. Sikkerheten og mobiliteten til våre innbyggere er 
viktig. Det trengs flere fotgjengeroverganger mange steder. Krysningspunkt ved 
busstopper er farlig. Skoleveier med mange problemområder. 

• Mye trafikk mange steder (og trafikken øker) – behov for å redusere hastigheten, f.eks 
rv.22, fv 120. 

• Utfordringer har blitt tatt opp med Statens veivesen, men det gav ingen resultater.  
• Må løftes politisk. Lokalpolitikerne må løfte det til fylkeskommunen. Vi har fire 

fylkeskommunale politikere fra IØK og må bruke de. Camilla Aas (utvalgsleder og 
fylkespolitiker) skal invitere kontaktperson fra fylket til Indre Østfold på befaring.  

• Få med kommunen på laget i møte med BaneNor og fylket. 
• Ved utbygging må politikerne sette krav til utbygger. 
• Kollektivtilbudet må bedres. 
• Bedre drenering av underganger. 
• Lokalråd burde sette trafikksikkerhet på dagsorden. Det burde politikerne også. 

Lokalrådene sitter med kunnskap om lokale utfordringer. Lokalrådene løfter bekymringer 
og innspill til kommunen, og er nysgjerrige på hva vi som lokalråd kan gjøre.  

• Hvor skal saken meldes og hvordan følges saken?  
• Det utarbeides nå en trafikksikkerhetsplan for hele kommunen.  

 

Tema 2: Politikernes rolle i lokalråd 

• Viktig at lokalrådene har en relasjon med politikerne. God kommunikasjon.  
• Hvordan komme i kontakt med politikere for å engasjere ved saker lokalrådene har behov 

for å fremme? Hvilke politikere er aktuelle for de forskjellige temaene? Oversikt hvor 
lokalrådene kan henvende seg.  

• Gjøre politikerne bevist på ha som foregår i bygder og i lokalråd. 
• Politikere kan løfte innspill fra lokalråd inn i råd og utvalg.  
• Lokalrådene må bruke politikere og fremme ønsker. Viktig at ting blir fulgt opp.  
• Politikerne må se hele kommunen, og ikke bare Mysen og Askim.  
• Viktig at både lokalrådene og politikerne «er på». 
• Politikerne må skape et engasjement på tettstedene. 
• Politiker: inviter deg selv til et lokalråd. 



• Som politiker er lokalråd en utmerket mulighet til å skaffe viktig informasjon om saker 
lokalt og hvordan vedtak kan påvirke et lokalsamfunn. 
 

Tema 3: Lokalrådenes og kommuneadministrasjonens rolle 

• Større lokalråd. 
• Mer veiledning til lokalrådene. 
• Følge seg trygge på at ting blir fulgt opp. 
• Bruke Civis (kommuneappen) – synliggjøre mer.  
• Kommunen skal ta lokalrådene med på råd i saker som angår lokalsamfunnet – hvordan 

håndheves dette? Hvordan ansvarliggjøres politikere i de forskjellige utvalgene i å ta 
lokalrådene med på råd?  

• Veldig viktig med kort kommunikasjonsvei – bra med en lokalrådskoordinator som kan 
veilede oss og hjelpe oss å navigere i kommunen både administrativt og politisk.  

 

Tema 4: Ideutvikling og idesparring 

• Etablering av flere utlånssentraler. 
• Utfordringer:  

o Synliggjøring, bevisstgjøring, nybygging, følge opp veier mot nye tomter, 
fattigdom. 

• Starte opp ungdomsklubb. 
• Spørreundersøkelse blant ungdommen hva de ønsker – steder å være, samlingspunkter. 
• Ulike aktiviteter for å samles – quiz, juleverksted. 
• Råd fra andre lokalråd. 
• Bruke tilskuddsportalen. 
• Bruke foreningsportalen. 
• Lokalrådene kan organisere «nabohjelp». 
• Hvordan kan kommunen gi tilbud til barn og unge i alle deler av kommunen? Kulturtilbud, 

aktivitetstilbud, transport. 
• Hvordan ivareta elementære behov for skolebygg, omsorgstilbud mm. 
• Kartlegge eksisterende planer. Fullføre gamle planer. 

 

Tema 5: Hvorfor skal vi ha en nærdemokratisk ordning? 

• Innbyggere vinner på å ha et aktivt lokalråd. Innbyggerne får en sterkere stemme.  
• Minsker gapet til kommunen og politikerne. Tettere kontakt mellom innbyggere og 

politikere. Bra at det er en relasjon mellom politikere og lokalrådene.  
• Samler alle stemmer under en paraply. En styrke at lokalråd kan tale flere lag og 

foreningers sak.  
• Ingen taper på å ha en nærdemokratiordning. Fungerer lokalrådet så burde dette være en 

vinn-vinnsituasjon for alle.  
• Politikere får større innblikk i lokalsamfunnene, får lokalkunnskap, og kommer nærmere 

innbyggerne og bygdene.  
• En nærdemokratiordning gjør kommunikasjonen enklere for lokalrådene med politikere 

og administrasjonen. 



• Viktig at lokalrådene blir fulgt opp – god kommunikasjon med lokalrådskoordinatoren. 
Viktig at vi får hjelp med hvor vi skal henvende oss.  

• Loggføre lokalrådenes henvendelser. 
• Framsnakking av ordningen er viktig.  
• Lokalrådene gir innbyggerne mere kraft. Kan sende uttalelser med mer kraft til 

administrasjonen.  
• Administrasjonen kan også bruke lokalrådene. Har masse lokalkompetanse, 

administrasjonen kan fremskaffe god lokal kunnskap.  
• Veldig mange innbyggere får ikke med seg planarbeid eksempelvis – får god drahjelp fra 

administrasjonen her.  

 

Møtet ble avsluttet med en kort evaluering og noen ord om veien videre:  

Kanskje slike møter kan rulleres på - neste gang være et annet sted i kommunen? Få med 
innbyggerne på møtet? Diskutere færre temaer og heller gå i dybden på noen. Ett årlig møte – 
hvorfor ikke to? Dette var bra. Et møte til på høsten i forkant av budsjettbehandlingen?  

Lokalråd er en prøveordning og skal ifølge politisk vedtak evalueres høsten 2024. Innspill at 
evalueringen kanskje kan utsettes til våren 2025, da flere lokalråd er nyopprettet og trenger tid til 
å prøve ut ordningen før den skal evalueres.  

 

 

 


